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 Protokół nr XVI/2020 

przebiegu XVI sesji Rady Powiatu w Śremie, 

która odbyła się w piątek 28 lutego 2020 r. 

 w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie przy ul. Adama Mickiewicza 17 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 12.00. 

W sesji udział wzięło 16 Radnych. Nieobecny był radny Wojciech Świdurski. 

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyli również: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik. 

2. Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska.  

3. Sławomir Jądrzak Komendant Powiatowy Policji w Śremie. 

4. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich. 

5. Mecenas Dominik Czubanowski. 

6. Przedstawiciele lokalnych mediów. 

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XVI sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestracyjnych a podstawą prawną do tego jest art.6 

rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych oraz art.15 ustawy o samorządzie 

powiatowym. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 16 Radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna 

podejmować prawomocne uchwały.  

Przewodniczący zgłosił wniosek do pana Starosty o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2020 rok, który stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu.  

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do porządku 

obrad. Rada powiatu jednogłośnie (16 głosów za) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt. Po 

zmianie porządek przedstawia się następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XV sesji. 

3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu.  

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia przedstawionego przez Komendanta Powiatowego 

Policji w Śremie sprawozdania z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego oraz określenia przez Radę Powiatu zagrożeń bezpieczeństwa i porządku 

publicznego istotnych dla wspólnoty samorządowej. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na rok 2020. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej. 
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8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2020. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez powiat śremski za 2019 r. 

11. Interpelacje i zapytania Radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

14. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XV posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radny Emil Majsner powiedział, że chciałby zgłosić uwagę do protokołu, ponieważ w punkcie 

17 mimo, że Przewodniczący przekazał informację o piśmie z Ochotniczej Straży Pożarnej w 

Żabnie nie zostało to ujęte w protokole.(pismo w sprawie OI.0004.1.2020) 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że taka uwaga zostanie przyjęta do 

protokołu. 

 

Radni nie zgłosili więcej uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XV sesji z dnia 

30.01.2020 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (15 głosów za, 1 wstrzymujący się). 

 

Ad 3.  

Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik poinformowała, że sprawozdanie Zarządu Powiatu z 

wykonania uchwał Rady Powiatu stanowiące załącznik nr 5 do protokołu wymaga uzupełnienia 

w punkcie pierwszym, ponieważ środki w wysokości 79 706,67 zł zostały przekazane 26 lutego 

br. na rzecz Stowarzyszenia na Rzecz Osób Niepełnosprawnych „TRÓJKA” w Śremie. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns odczytał uzupełnienie sprawozdania z działalności Zarządu 

Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy? 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego przyjęcia przedstawionego przez Komendanta Powiatowego Policji w Śremie 

sprawozdania z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego oraz 

określenia przez Radę Powiatu zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego istotnych dla 

wspólnoty samorządowej. 
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Poinformował, że sprawozdanie było omówione na wczorajszym posiedzeniu Komisji, więc 

otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

 

Radny Wojciech Zajler poprosił o wyjaśnienie problemu dużej ilości wakatów w Policji 

Śremskiej. Zapytał również dlaczego młodzi ludzie wolą pełnić służbę wojskową. 

Komendant Powiatowej Policji w Śremie Sławomir Jądrzak odpowiedział, że na dzień  

1 marca br. stan wakatów w jednostce będzie wynosić 5 osób. Obecnie 4 osoby są na kursie 

podstawowym, który trwa 6 miesięcy. Z czego jedna osoba wraca 27 kwietnia, a 3 pozostałe 10 

lipca. Po kursach podstawowych te osoby zostaną skierowane na 3-miesięczną adaptacje 

zawodową, która zostanie przeprowadzona w dużych garnizonach miedzy innymi w Warszawie. 

Gdyby zliczyć 5 wakatów, 4 osoby na kursie, 2 w adaptacji oraz pani na zwolnieniu lekarskim na 

co dzień nie ma 12 policjantów. W miesiącu mamy średnio 20-22 dni robocze, a 12 osób nie ma 

każdego dnia, to przekłada się na to, że 200 służb na miesiąc jest mniej. Komenda Wojewódzka  

i Komenda Powiatowa w Śremie przede wszystkim zajmują się promocją zawodu policjanta. 

Dodał, że rozmawia i prowadzi zajęcia z młodzieżą, która zapisała się na profil policyjny w 

Zespole Szkół Technicznych w Śremie. W klasach o tym profilu jest 120 osób. Dlatego nie 

powinno być problemu z ilością wakatów w śremskiej policji. Wśród uczniów 3 klasy Zespołu 

Szkół Technicznych w Śremie 6 osób chce przyjść do policji, gdyby tak się stało te wakaty 

zostaną zapełnione. Najpierw jednak trzeba podejść do egzaminu kwalifikacyjnego na stanowisko 

policjanta. Jest też test wiedzy ogólnej, sprawnościowy, multiselect czyli badania psychologiczno-

pedagogiczne, również opieka zdrowotna i dopiero później policjant kwalifikuje się na przyjęcie 

do policji. W zeszłym roku zostały podjęte działania, które miały na celu promowanie zawodu 

policjanta, w każdej klasie maturalnej w powiecie śremskim. Komendant wraz z policjantami 

przekazywali wiedzę, pokazywali jak zdawać testy, były nawet testy próbne. W ubiegłym roku 2 

osoby przeszły do służby wojskowej, a w tym roku odchodzą kolejne 2. To są młode osoby, 

którym kalkuluje się przejść do wojska. Być może powodem tych zmian są lepsze świadczenia 

socjalne. Jest możliwość, że ten trend się zakończy, jak zostanie podpisane porozumienie Ministra 

Spraw Wewnętrznych w sprawie wynagrodzenia policjantów. Wówczas początkujący policjant 

będzie zarabiał około 3800 zł netto, w zależności od tego czy będzie miał jakiś staż, może być to 

czynnik, który przyciągnie młodych ludzi. Komenda Wojewódzka bardzo mocno stara się, aby te 

wakaty zbić, ponieważ jest ich prawie 400 w skali Wielkopolski. Najwięcej wakatów generuje 

Komenda Miejska Policji w Poznaniu (ma ich prawie 200) oraz oddziały prewencji, które cały 

czas muszą być utrzymywane na wypadek jakiegoś zagrożenia. Kraków zameldował, że na dzień 

31 grudnia 2019 r. nie ma żadnego wakatu. Powoli wakaty są zapełniane. Czynnikiem 

zachęcającym może być wynagrodzenie jakie ma otrzymać młody policjant na start. W tej chwili 

trzeba poczekać aż wszystkie osoby wrócą ze szkół, wtedy będzie 100% osób w jednostce. 

 

Starosta Zenon Jahns w imieniu Zarządu Powiatu podziękował Komendantowi Powiatowej 

Policji w Śremie oraz innym pracownikom śremskiej policji za kolejny rok bardzo dobrej 

współpracy garnizonu z powiatem śremskim. Dodał, że dziękuje za zabezpieczenie porządku i 

bezpieczeństwa wszystkich mieszkańców powiatu śremskiego. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa  poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Członek Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Artur Bielawski 

przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVI/133/2020 w sprawie przyjęcia przedstawionego przez Komendanta Powiatowego 

Policji w Śremie sprawozdania z działalności i informacji o stanie porządku i bezpieczeństwa 

publicznego oraz określenia przez Radę Powiatu zagrożeń bezpieczeństwa i porządku publicznego 

istotnych dla wspólnoty samorządowej została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie  

(16 głosów za) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Salę opuścił Radny Emil Majsner 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na rok 2020. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia przez panią Izabelę Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa  i Ochrony 

Środowiska Hieronim Bartkowiak  poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt 

uchwały. 

 

Członek Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Artur Bielawski 

przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

  

Starosta Zenon Jahns powiedział, że wszyscy wiemy o tym, że od roku, nie tylko w powiecie 

śremskim mieszkańcy mają utrudniony dostęp do aptek w godzinach nocnych i święta. W związku 

z tym zostały podjęte wszelkie działania, aby mieszkańcy mieli dostęp do apteki całodobowej. 

Niestety na tą chwilę jest on utrudniany. Apteka w szpitalu byłaby czynna od miesiąca, ale przez 

utrudnianie Okręgowej Izby Aptekarskiej należy jeszcze poczekać. Główny Inspektorat 

Farmaceutyczny dawno zakończył swoje kontrole i wydał zezwolenie. Niestety Okręgowa Rada 

Aptekarska zgłosiła się jako strona w tym postępowaniu, (do którego ma prawo) i chce zapoznać 

się z tymi ustaleniami. To działanie opóźnia otwarcie apteki o następne 2 tygodnie. Dlatego, że 

Izba ma 7 dni aby zapoznać się z tym materiałem, ale NFZ można zgłaszać do wydawania recept 

od pierwszego dnia lub od połowy danego miesiąca. Jeśli podmiot otrzyma za tydzień zezwolenie, 

to apteka będzie czynna i tak od 15 marca br. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 
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Uchwała nr XVI/134/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie powiatu śremskiego na rok 2020 została podjęta przez Radę Powiatu 

jednogłośnie (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej.  

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Budżetu przez panią Izabelę Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa 

Powiatowego w Śremie, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa  poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Członek Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Artur Bielawski 

przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVI/135/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia gminie Śrem pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (15 głosów 

za) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Budżetu przez panią Krystynę Sikorską Skarbnik Powiatu, więc otworzył dyskusję i poprosił  

o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji stałych i Klubów. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa 

Zbigniew Hoffa  poinformował, że komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Członek Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Artur Bielawski 

przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVI/136/2020 zmieniająca uchwałę w sprawie udzielenia gminie Dolsk pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej została podjęta przez Radę Powiatu jednogłośnie (15 głosów 

za) i stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2020. 

Skarbnik Powiatu Krystyna Sikorska omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Klubów. 

 

Członek Klubu Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska Artur Bielawski 

przekazał, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Klubu Radnych KWW Zenona Jahnsa Elżbieta Michalska przekazała, że 

Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodnicząca Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość Sylwia 

Dopierała przekazała, że Klub zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XVI/137/2020 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2020 została podjęta przez 

Radę Powiatu (15 głosów za) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez powiat śremski za 2019 r., które 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdanie było przedstawione na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Oświaty przez panią Wioletę Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Powiatu Śremskiego, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radna Elżbieta Michalska poinformowała, że złoży dwie interpelacje. Pierwszą,  

w sprawie zainstalowania oświetlenia nad przejściem dla pieszych na ul. Komorowskiego  

w Śremie (na wysokości sklepu PSS). Druga interpelacja, w sprawie remontu chodnika na ulicy 
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Grunwaldzkiej w Śremie (na wysokości targowiska miejskiego). Następnie Radna odczytała treść 

interpelacji. 

Radna Sylwia Dopierała poinformowała, że złoży interpelację o zainstalowanie oświetlenia na 

odcinku drogi powiatowej numer 4078, w miejscowości Masłowo. Dodała, że taka interpelacja 

została już złożona w ubiegłym roku i składa ją ponownie. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub informacje. 

 

Radny Witold Opielewicz podziękował Razie Powiatu za przegłosowanie uchwały dotyczącej 

przekazania Gminie Dolsk dotacji celowej na potrzeby Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy 

Dolsk. Uważa, że taka dotacja przy małych budżetach, które obecnie mają małe instytucje kultury, 

będzie znaczącym wkładem, w rozwój czytelnictwa dla naszych mieszkańców powiatu. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował i stwierdził, że każda walka  

z telefonami przez promowanie czytelnictwa jest cenna. 

 

Radny Hieronim Bartkowiak powiedział, że chciałby się dowiedzieć czy w związku z panującą 

sytuacją epidemiologiczną w kraju nasz szpital jest przygotowany, a jeśli tak to w jaki sposób na 

przyjęcie pacjenta z podejrzeniem zakażenia koronawirusem. 

 

Starosta Zenon Jahns odpowiedział, że problem może dotyczyć również naszego kraju. Pan 

prezes szpitala był na spotkaniu u Pana Wojewody, także w tym zakresie działania są podjęte, 

szpitale również są przygotowane. 

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i informacji. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji 

odbędą się 26.03 (czwartek), a sesja odbędzie się 27.03 (piątek). 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XVI 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1233. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  


